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Direktor KBC Zemun: U ovom piku skoro duplo brži razvoj kliničke slike, najmlađi pacijent ima 19 

godina 

Direktor Kliničko-bolničkog centra Zemun, prof. dr Dragoš Stojanović, kaže za RTS da su trenutno u toj 

bolnici smeštena 293 pacijenta. Ističe da je ovom piku skoro duplo brži razvoj kliničke slike pacijenata. 

Navodi da im je dnevna potrošnja kiseonika oko tri tone. Vratili smo se u onaj period kada smo imali 

najveći broj pacijenata, poručuje Stojanović. 

Doktor Dragoš Stojanović je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, naveo da je ono što zabrinjava da od 

293 hospitalizovana pacijenta u KBC Zemun, 50 ih je u intenzivnim negama, 20 je intubirano, 27 je na 

neinvazivnim vidovima mehaničke ventilacije i još desetak je na povećanom kiseoniku. 

Ostali pacijenti su, kako kaže, na centralnom kiseoniku i dodaje da im je trenutno dnevna potrošnja 

kiseonika oko tri tone. 

"Vratili smo se u onaj period kada smo imali najveći broj pacijenata", poručuje Stojanović. 

Naglasio je da u poslednjih nedelju, dve dana mnogo veći pritisak na prijemno-trijažnu ambulantu KBC 

Zemun. 



 
 

"Svakodnevno u toku u od 24 sata oko 200 pacijenata dođe u prijemno-trijažni centar. To nisu samo 

pacijenti sa ulice koji dođu nego i iz drugih kovid ambulanti i domova zdravlja gde su već uradili trijažu i 

postali kandidati za prijem u bolnicu", rekao je Stojanović i istakao je da se taj broj povećava. 

Kaže da je od početka epidemije negde oko 15.000 pacijenata prošlo kroz prijemno-trijažnu ambulantu, 

oko 50.000 do 60.000 pregleda je obavljeno, kao i oko 7.000 hospitalizovanih je bilo. 

"Oni koji dođu u prijemno-trijažni centar vrlo brzo prelaze u intenzivne nege" 

Istakao je da je u ovom piku skoro duplo brži razvoj kliničke slike i da su mnogo teži pacijenati. 

"Oni koji dođu u prijemno-trijažni centar i stacionar vrlo brzo prelaze u intenzivne nege, ako dođe do 

takvog razvoja. Imamo zadovoljstvo da je veliki broj pacijenata izlečen i otišao je kući", dodao je 

Stojanović. 

Što se tiče starosne dobi, kaže da je ona od dvadesete do četrdesete godine i od šezdesete do 

osamdesete godine. 

"Imamo najmlađeg pacijenta 19 godina, najstariji je 93 godine", rekao je Stojanović. 

"Nemojte se opuštati ni posle vakcinacije"  

U toku je proces imunizacije, neki su se zarazili između dve doze vakcine zato što su se previše opustili, a 

Stojanović naglašava da imaju takvih pacijenata. 

"Mi svi opominjemo i molimo da se nose maske i drži distanca. Nemojte se opuštati, to što se dobili prvu 

ili možda drugu dozu vakcine ili možda je prošao onaj period posle revakcinacije ne znači da nećete imati 

sa sobom mogućnost da ponesete virus. Ideja jeste da se što više ljudi vakciniše", rekao je doktor. 

Napominje da je fasciniran koliko snage i energije već godinu dana zdravstveni radnici ulažu da bi lečili 

pacijente. 

"Mi smo se zakleli Hipokratu, radimo svoj posao. Bez obzira na sva verovanja ili ne, ja mogu samo da 

pozovem one koji ne veruju – ne moraju da uđu u crvenu zonu da vide kako su intubirani pacijenti i u 

skafanderima zdravstveno osoblje, neka dođu u prijemno-trijažnu ambulantu da vide koliko ljudi je 

unutra koji su stvarno bolesni i zaraženi", zaključuje Stojanović. 

 

 

 



 
 

 

 

Vučić i Harčenko dočekali kontingent od 100.000 doza "sputnjika": Dokaz bratske saradnje Srbije i 

Rusije 

Na beogradski aerodrom "Nikola Tesla sleteo je avion "Er Srbije" sa kontingentom od 100.000 vakcina 

"sputnjik". Predsednik Aleksandar Vučić uputio je zahvalnost ruskom predsedniku Vladimiru Putinu i 

ruskim prijateljima na saradnji i pomoći u nabavci vakcina. Ruski ambasador Aleksandar Bocan-Harčenko 

istakao je da je saradnja potvrdila i potvrđuje da dve zemlje imaju bratske odnose. 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić i ambasador Rusije Aleksandar Bocan-Harčenko dočekali su na 

beogradskom aerodromu isporuku kontingenta od 100.000 doza ruskih vakcina protiv koronavirusa. 

"Razmatranje zabrane izvoza vakcine iz EU se ne odnosi na nas" 

Upitan da prokomentariše informacije da lideri Evropske unije razmatraju zabranu izvoza vakcine, Vučić 

je rekao da se, koliko je on razumeo, to ne odnosi na Zapadni Balkan, već na druge kontinente. 

"Nije Srbija time obuhvaćena i da se ne žalimo i ne budemo nefer, pa da ih kritikujemo za sve što se tiče 

njihovih pravila", istakao je predsednik. 

Podsetio je da Srbija iz Kovaks programa nije dobila ništa, ali se nada da ćemo dobiti nešto do kraja 

marta. 

Vakcine će, kako je najavljeno, odmah biti transportovane u Institut "Torlak", odakle će u ponedeljak biti 

distribuirane u centre za vakcinaciju širom Srbije. 



 
 

Predsednik Srbije je, tokom obraćanja medijima, rekao da je reč o 100.000 druge doze "sputnjika", 

dodajući da se prva i druga doza razlikuju u komponentama. 

"Naši ruski prijatelji su sve ono što smo se dogovorili poštovali, na vreme i beskrajno smo zahvalni", 

naveo je Vučić ističući posebnu zahvalnost predsedniku Rusije Vladimiru Putinu.  

"Kada je to malo teže krenulo, a znamo sa koliko problema se Rusija suočavala vezano za pandemiju, 

pronašli su dovoljno razumevanja za Srbiju i način da pomognu, molio sam da više, snažnije, jače 

pomognu Srbiju, ovo je rezultat i naših razgovora, ali i njegove volje i želje da pomogne Srbiji", naglasio 

je Vučić. 

Zahvalnost je izrazio i ambasadoru Bocan-Harčenku, kao i ministru Nenadu Popoviću, ali i onima u 

Moskvi koji su se, kaže, svakog dana borili da dobijemo ove vakcine. 

Vučić je rekao da u narednom periodu predstoji suštinski važan posao, a to je proizvodnja "sputnjika" u 

Beogradu do kraja godine. 

"To bi dugoročno rešilo probleme, jer korona neće da ode i nestane, samo ćemo morati redovno da se 

vakcinišemo i da nam ne predstvlja nabavka problem. To je veliki i težak zadatak i beskrajno sam 

zahvalan ruskim prijateljima", naglašava predsednik. 

Dodaje da bi kapaciteti "Torlaka" bili do 20 miliona doza te da bi sve preko pet-šest miliona doza podelili 

svima u regionu. 

Prema njegovim rečima, Srbija je od početka nabavila ukupno 2.600.000 doza vakcina, što je dovoljno za 

oko 1.400.000 ljudi jer, kako kaže, "Astra Zeneka" druga doza ide tek za 12 nedelja. 

"Obezbedili smo vakcinaciju i revakcinaciju za 1,4 miliona ljudi. Ponosan sam na Srbiju, njene građane, 

naš rad, uspeli smo da obezbedimo, to je više od 20 odsto stanovništva, a punoletnog preko 25, 26 

odsto. Uspeli smo da obezbedimo zahvaljujući prijateljima i našoj slobodarskoj politici", napomenuo je 

Vučić. 

Bocan-Harčenko: Saradnja potvrdila da imamo bratske odnose 

Aleksandar Bocan-Harčenko zahvalio je predsedniku Vučiću zbog njegovih visokih ocena saradnje dve 

zemlje. 

"Današnji događaj pokazuje da se naša saradnja u suzbijanju pandemije i posledica pandemije odvija 

prema planu, plodno, konstruktivno i u skladu sa ugovorima na najvišem nivou između predsednika 

Rusije Putina i predsednika Srbije Aleksandra Vučića", rekao je ambasador. 

Istakao je da je saradnja potvrdila i potvrđuje da smo mi prijatelji i da imamo bratske odnose. 

"Zadovoljan sam zbog toga što je isporuka došla na vreme i ona će doprineti procesu vakcinacije u 

Srbiji", kaže Bocan-Harčenko. 



 
 

Što se tiče proizvodnje "sputnjika" u Srbiji, poručio je da će Rusija napraviti sve što je moguće na osnovu 

ugovora i dogovora da što brže, možda već u junu, Srbija ima mogućnost da pakuje i distribuira vakcine, 

a do kraja godine, kako se nada, i da proizvodi "sputnjik". 

 

 

Dramatično upozorenje dr Jankovića: Imamo veliki problem 

Klinički centar Niš se ubrzano puni i ne može se reći da li smo na kraju trećeg ili početku četvrtog talasa, 

ali se može reći da imamo veliki problem, kaže za RTS prof. dr Radmilo Janković, zamenik direktora KC 

Niš i direktor Klinike za anesteziju i intenzivnu terapiju. Navodi da se dešavalo da po dva-tri člana iz jedne 

porodice preminu. 

Niš je, posle Beograda, grad sa najviše inficiranih koronavirusom. U tom gradu u subotu je zabeležen 

najveći broj novozaraženih od početka epidemije. Bilo je žurki, reagovale su sve službe, ali su "rezultati" 

vidljivi. Radmilo Janković navodi da kao kliničar može da kaže da ne zna da li smo na kraju trećeg ili 

početku četvrtog talasa, ali može da kaže da imamo ozbiljan problem. 

"Brojevi ne padaju, dolaze nam cele porodice i to je sve eskaliralo i ide nezaustavljivo ka komplikaciji. 

Imamo gotovo 50 odsto više pacijenata u KC Niš nego prethodne nedelje. Ubrzano punimo kapacitete, 

Infektivna više nema mesta. I jako veliki broj teških pacijenata koji se preliva iz Vranja i Surdulice koje 

gotovo više da nemaju mesta ka Kruševcu i Nišu", kazao je Janković. 

Juče u Nišu više od 200 novozaraženih, što je, napominje, apsolutno neprihvatljivo. 

"Oko Niške tvrđave su poznate kafane, mi moramo naredne dve do tri nedelje da zaboravimo na kafane 

da bismo sve te sretne trenutke ponovo doživeli. Ako ovako nastavimo, neće biti dobro", kazao je 

Janković. 



 
 

Dodaje da smo "nažalost, pokazali da smo svojeglavi". 

"Moguće je zaraziti se posle prve doze vakcine i kod onih tipova vakcina gde se imunitet sporije stvara, 

kao kod 'Sinofarmove'. Nešto brže ide kod drugih vakcina. Jedini magični ključ je masovna vakcinacija, 

mnogo masovnija nego što je ova, i pridržavanje mera. Ne mogu bitku dobiti lekari i moderni lekovi, 

samo vakcinacija i mnogo, mnogo bolje poštovanje mera", ističe Janković. 

Navodi da nije član Kriznog štaba i da se tamo nalaze i lekari i političari. 

"Mislim da je apsolutno neprihvatljivo da napravimo društveni ambijent u pandemiji, da se dogovorimo 

da svakog dana umre 20 do 30 osoba. Ne postoji alternativa i ekonomski modalitet, a kamoli da se 

natežemo da li će biti sat duže ili kraće. Ovo preko vikenda nije dovoljno, imamo ozbiljan problem, 

smanjićemo i broj vakcinisanih sa ovolikim brojem zaraženih, opet ćemo napuniti bolnice. Apelujem na 

društvenu empatiju", naveo je Janković. 

Prema njegovim rečima, ovo što se dešava je apsolutno nedopustivo. 

"Podjednako je nedopustivo i ponašanje u Patrijaršiji i na Dunavskom keju. Dešavalo se da po dva-tri 

člana iz iste kuće preminu. Mislim da je ovo prevršilo svaku meru i da se moramo uozbiljiti", zaključio je 

Janković. 

 

 

Ponovo raste potrošnja kiseonika u KCV, šta kriva govori o broju obolelih 

Direktorka Kliničkog centra Vojvodine Edita Stokić kaže za RTS da je u toj ustanovi hospitalizovan 131 

pacijent i da ako se nastavi ovim tempom rasta broja zaraženih moraće da angažuju i dodatne 

kapacitete. Navodi da se samo po potrošnji kiseonika može videti da broj obolelih raste. 

Novi Sad je 21. februara imao 47 novoobolelih, nekoliko dana kasnije 198, pa 215, a u petak 139. Ali, uz 

Beograd, poslednjih dana je u vrhu po broju pozitivnih. 



 
 

"Sa jutrašnjim izveštajem u KC Vojvodine hospitalizovan je 131 pacijent, 10 zahteva primenu mehaničke 

ventilacije, a veliki broj pacijenata i primenu intenzivne kiseoničke terapije", istakla je Stokićeva. 

Prema njenim rečima, primećuje se poslednjih nedelja da povećan broj pacijenata traži pomoć u kovid 

ambulanti KC Vojvodine. 

"To nisu samo novooboleli, nego i oni koji dolaze na kontrolne preglede ili su sa nekim komplikacijama. 

Mi sada u KC Vojvodine radimo na tri koloseka. Jedan je opservacija, lečenje i tretman pacijenata koji 

nemaju koronu, ali sa druge strane su određeni kapaciteti preorijentisani i na lečenje kovid acijenata. 

Ako nastavimo sa ovim tempom rasta broja obolelih bićemo prinuđeni da otvaramo dodatne kapacitete 

i angažujemo zdravstvene radniek za rad u kovid jedinicama. I treći kolosek je vakcinacija u kome 

učestvuje KCV", navela je Stokićeva. 

U petak je bilo sedam dana kako se region i pre svih Novi Sad opraštao od Đorđa Balaševića. Na pitanje 

da strahuje da će veliki broj okupljenih Novosađana tada uticati na povećanje broja obolelih, Stokićeva 

napominje da se ne može represivno uticati na ispoljavanje emocija sugrađanina Novog Sada koji je 

svojim pesmama "svima nama dao i tračak energije i životnog stila i pogleda". 

"KCV nikada nije ugašen sistem lečenja kovid pacijenata"  

"Ko će zaboraviti ‘Neke nove klince‘. Definitivno svaki vid okupljanja predstavlja faktor rizika za 

povećanje borja obolelih", kaže Stokićeva. 

Navodi da je od 7. marta 2020. u KCV hospitalizovano preko 4.200 obolelih od kovida 19. 

"Uspešno je obavljen porođaj preko 200 kovid pozitivnih porodilja koje su zajedno sa svojim bebema 

nastavile lečenje u kućnim uslovima. U ovih godinu dana imali smo kratke periode odmora i predaha, ali 

nikada u KCV nije bio ugašen sistem lečenja kovid pacijenata", naglasila je Stokićeva. 

Ističe da kada pogleda kakva je bila potrošnja kiseonika, krivulje potrošnje se poklapaju sa povećanjem 

broja obolelih. 

"U januaru kada nismo imali kovid infekciju, 25 tona se trošilo na mesečnom nivou, da bi u decembru ta 

brojka ‘prešišala‘ 140 tona. I ovog meseca imamo povećanju potrošnju kiseonika, što ukazuje da raste 

broj obolelih", dodaje Stokićeva. 

Ukazuje da svi moderni vodiči koji su usaglašeni i opserviraju kovid 19, ističu značaj vakcinacije bez 

obzira da li je reč o obolelima od dijabetesa 1 ili 2, a kod onih sa bolesti štitaste žlezde, posebno sa 

autoimunom bolešču vakcinacija nije kontraindikacija, te "ne treba da bude bilo kakvih prepreka u 

realizaciji vakcinacije". 

"Vakcinacija zaista predstavlja značajnu terapijsku meru. Bez obzira na sam značaj vakcinacije ne smemo 

zaboraviti sve mere kojima sprečavamo širenje virusa", zaključila je Stokićeva. 



 
 

 

Krizni štab opet zaseda, ali jedna vest ne ohrabruje 

Beograd -- Vikend sa pooštrenim merama je za nama. Od danas se vraćamo na staro, ali ipak ograničeno 

radno vreme mnogih sektora. Krizni štab zaseda opet danas. 

Prethodne dve sednice Kriznog štaba održavane su u osam ujutru. Na onoj u sredu nije doneta nikakva 

odluka, jer nije bilo kompromisa među učesnicima, a u petak je odlučeno da se ugostiteljski objekti i sve 

ono što nije, kako je dr Pelemiš rekao, "hleb nasušni", zatvori u 14 časova. 

Medicinski deo Kriznog štaba izjavio je da će se sve buduće odluke donositi u skladu s aktuelnim 

brojevima novozaraženih i hospitalizovanih, a čekaće se i da se vidi kakvi su rezultati mera za ovaj 

vikend. 

Međutim, jedna vest baš i ne ohrabruje, budući da je u svom jutarnjem izveštaju Hitna pomoć prenela 

da broj poziva pacijenata obolelih od kovida, onih potvrđenih, ali i onih sa simptomima na koronavirus, 

raste. 

 

 



 
 

 

 

Srbija zemlja sa visokim rizikom umiranja od malignih bolesti 

Prema procenama Svetske zdravstvene organizacije i Međunarodne agencije za istraživanje raka, 

opterećenje malignim bolestima u svetu je u porastu – stručnjaci predviđaju da će tokom života jedan od 

pet muškaraca i jedna od šest žena oboleti od raka, a jedan od osam muškaraca i jedna od jedanaest 

žena umreti od nekog oblika maligne bolesti. 

Kako piše Gradski zavod za javno zdravlje, ovakvo stanje posledica je ukupnog porasta broja stanovnika, 

produženog očekivanog trajanja života, kao i usvajanja životnog stila odgovornog za nastanak određenih 

tipova raka. 

U svetu je, prema procenama Svetske zdravstvene organizacije i Međunarodne agencije za istraživanje 

raka za 2020. godinu, 19,3 miliona ljudi obolelo od malignih bolesti, dok je registrovano 9,9 miliona 

smrtnih slučajeva od svih lokalizacija malignih tumora. 

Podaci iz 2018. godine pokazuju i da je oko 70 odsto smrtnih slučajeva od raka registrovano u zemljama 

sa niskim i srednjim prihodima (low- and middle-income countries). 

Učestalost različitih lokalizacija u svetskim razmerama u 2018. godini, govori da su najzastupljeniji oblici 

raka u pogledu smrtnosti bili rak pluća (1,76 miliona smrtnih slučajeva), kolorektalni karcinom (862.000 

smrtnih slučajeva), rak želuca (783.000 smrtnih slučajeva), jetre (782.000 smrtnih slučajeva) i dojke 

(627.000 smrtnih slulčajeva), navodi GZZJZ. 



 
 

U pogledu oboljevanja, u populaciji muškaraca, najučestaliji oblik raka jeste rak pluća, koji čini 14,3 

odsto svih novih slučajeva raka i 21,5 odsto svih smrtnih slučajeva od raka kod muškaraca. 

U populaciji žena, prvo mesto po oboljevanju i umiranju zauzima rak dojke, koji čini 24,5 odsto svih 

novootkrivenih slučajeva raka i 15,5 odsto svih smrtnih slučajeva od raka kod žena. 

Prema podacima GZZJZ, u našoj zemlji je u 2018. godini od svih malignih tumora obolela 41.661 osoba 

(22.066 muškaraca i 19.595 žena). U oboljevanju i umiranju od raka među muškarcima, kao vodeće 

lokalizacije prednjače rak pluća, debelog creva i prostate. U populaciji žena, najviše se oboljeva i umire 

od raka dojke, pluća i debelog creva. 

Maligni tumori pluća i bronha vodeća su lokalizacija i u obolevanju i u umiranju među muškarcima, 

odnosno drugi su po učestalosti uzrok obolevanja i umiranja među ženama sa dijagnozom raka. Tokom 

2018. godine u Srbiji su od raka bronha i pluća obolela 4.674 muškarca i 2.012 žena, a umrlo je 3.759 

muškaraca i 1.627 žena. 

Prema oboljevanju i umiranju u populaciji žena, rak dojke nalazi se na prvom mestu među malignim 

bolestima – u Srbiji je 2018. godine od malignih tumora dojke obolelo je 4.561 i umrlo 1.691 žena. 

Prema procenama Međunarodne agencije za istraživanje raka, Srbija se među 40 ocenjivanih zemalja 

Evrope svrstava u grupu zemalja sa srednjim rizikom obolevanja i visokim rizikom umiranja od malignih 

bolesti u Evropi. 

Prevencija i rano otkrivanje raka 

Kao izuzetno delotvoran pristup u kontroli malignih bolesti, prevencija zauzima ključno mesto u svim 

javnozdravstvenim programima. Naučna istraživanja dovela su do sledećih zaključaka: 

30-50 odsto malignih bolesti može se sprečiti izbegavanjem poznatih faktora rizika, i primenom 

strategija prevencije zasnovanih na dokazima. 

Upotreba duvana je pojedinačno najznačajniji faktor rizika za razvoj malignih bolesti, koji se povezuje sa 

oko 22 odsto smrtnih slučajeva od raka u svetu. 

Konzumiranje alkohola povećava rizik od nastanka raka usta, ždrela, dojke, debelog creva i jetre. 

Prekomerna telesna težina i gojaznost povezuju se sa nastankom nekih tipova malignih bolesti (karcinom 

endometrijuma, dojke, debelog creva, prostate) 

Svaka preterana izloženost sunčevoj svetlosti ili veštačkim izvorima svetlosti, kao što su solarijumi, 

povećava rizik od dobijanja svih vrsta raka kože. 

Svaki deseti slučaj raka je posledica infekcije. Skoro 22 odsto smrtnih ishoda od raka u zemljama u 

razvoju i šest odsto u razvijenim zemljama su posledica hronične infekcije. U ovom pogledu, 

najznačajnije su infekcije hepatitis B ili C virusom (koji su odgovorni za nastanak raka jetre), Humanim 

papiloma virusom (rak grlića materice) i Helicobacter pylori (rak želuca). 



 
 

Izbegavanje poznatih faktora rizika za razvoj malignih bolesti, ne samo da može umanjiti mogućnost za 

razvoj neke od njih, već može ostvariti povoljan uticaj i na celokupan kvalitet života pojedinca. 

Sa druge strane, ne treba zaboraviti ni važnost ekonomskog opterećenja društva malignim bolestima, 

koje je značajnog obima i istovremeno u porastu. 

U Srbiji su 2013. godine doneti nacionalni programi za skrining raka grlića materice, raka dojke i 

kolorektalnog raka, od kojih se očekuje da u narednom periodu značajno smanje oboljevanje i umiranje 

od navedenih lokalizacija malignih tumora. 

Na skrining raka dojke pozivaju se žene starosti od 50 do 69 godina. Mamografski preventivni pregledi 

predviđeni su da se rade svim ženama navedenog uzrasta na dve godine. 

Skriningom na karcinom grlića materice obuhvaćene su žene između 25 i 64 godina, koje su pozivane na 

preventivni ginekološki pregled i Papa test jednom u tri godine. 

Ciljna grupa za testiranje na rak debelog creva odnosi se na građane oba pola starosti od 50 do 74 

godina, koji se jednom u dve godine pozivaju na testiranje na skriveno krvarenje u stolici. 

Prema podacima registra za rak Gradskog zavoda za javno zdravlje Beograd, na kraju 2019. godine u 

Beogradu je registrovano 97.479 osoba koje žive sa rakom. 

Među slučajevima novoobolelih od raka u toku 2019. godine u Beogradu, najzastupljenije lokalizacije 

malignih bolesti u populaciji muškaraca bile su pluća, koža, prostata, debelo crevo i mokraćna bešika, 

dok su u istoj godini u populaciji žena najzastupljenije lokalizacije bile dojka, koža, pluća, telo materice i 

grlić materice. 

Svest pojedinca o velikim mogućnostima za lični doprinos smanjenju rizika za razvoj malignih bolesti od 

izuzetne je važnosti za celokupan uspeh u ovom polju – usvajanje zdravih stilova života kao i 

pravovremeno obraćanje lekaru najvažniji su činioci očuvanja zdravlja. 

 

 


